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Írásbeli kérdés
Dr. Kövér László úrnak ,

az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . § alapján kérdést kívánok intézni a nemzeti fejlesztési miniszterhez, mint a

tárgyban illetékes minisztérium irányítójáho z

„Borítékolható a Magyar Posta bukása? ”

címmel .

A kérdésre írásbeli választ kérek !

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Európai Unió liberalizációs politikája a tagországok postai szolgáltatásait is az

egységes piaci versengésbe szeretné vonni . Az Európai Parlament és a Tanács 2008/6/E K

irányelve, amely már a harmadik a sorban, a közösségi postai szolgáltatások bels ő piacának

teljes megvalósítását helyezi kilátásba . Az irányelvben megfogalmazottak szerint a

tagországok postájának teljes liberalizációjára a szolgáltatások minőségének javítása

érdekében van szükség. A XXI. sz. elektronikus kommunikációs eszközeinek egyre nagyob b

elterjedésével a postai szolgáltatások előtt is növekszik a kihívás, ezért a versenyben maradá s

érdekében a postai szférának — a szabadpiaci körülmények között — folyamatosan fejleszteni e

kell hatékonyságát .

Az irányelvben rögzítettek szerint Magyarországnak 2012 . december 31-ig kell

csatlakoznia az Európai Unió egységes postai piacához. Amennyiben országunk megnyitj a

postai piacát a külföldi tőke előtt, megszűnhet a Magyar Posta Zrt . monopóliuma, ezáltal

működése is veszélybe kerűlhet. Az Európai Unió legfeljettebb és legstabilabb gazdaságaival



rendelkező országainak (Németország, Ausztria, Egyesült Királyság) postai ágazatai ,

vállalkozói nyilván nagyobb tőkét, hatékonyabb piaci stratégiákat tudnak majd kínálni

Magyarországon is. Ennek következtében jelentősen gyengülhet a Magyar Posta Zrt .

tevékenysége . Az esetleges színvonal- és minőségcsökkenése miatt könnyen előfordulhat,

hogy a Magyar Posta cs ődbe megy, így majd szabadon felvásárolhatja valamely külföld i

vállalkozó is . Ez pedig a Magyar Posta teljes bukását jelentené .

A fentiek alapján kérdezem tehát a Miniszter Urat :

– Hogyan kívánja megőrizni a kormány a magyar postai szolgáltatások megfelelő

minőségét?

– Van-e kormányzati szándék és ehhez kapcsolódó biztosíték arra nézve, hog y

Magyarországnak az egységes európai postai piachoz való csatlakozása után a

Magyar Posta Dl. egésze vagy annak egyes ágazatai ne kerüljenek magán-,

esetleg külföldi tulajdonba ?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2012. január 16 .

Szávay István

országgyűlési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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